



بنك عُمان العربي

سياسة توزيع الأرباح

(كما اعتمدت من مجلس الإدارة في مارس 2026)

جدول المحتويات

1.	مقدمة.....	3
2.	الأهداف.....	3
3.	نية توزيع الأرباح.....	3
4.	دورية توزيع الأرباح.....	3
5.	أشكال توزيع الأرباح.....	3
6.	الاعتبارات المالية.....	4
7.	الاعتبارات الاستراتيجية وإدارة المخاطر.....	4
8.	الإفصاح عن توزيع الأرباح.....	4
9.	إجراءات الموافقة.....	4
10.	التعديلات.....	4
11.	أحكام عامة.....	5
12.	معلومات الاتصال.....	5

1. مقدمة

تضع سياسة توزيع الأرباح ("السياسة") الإطار المنظم الذي يحكم إعلان وتوصية وموافقة ودفع الأرباح من قبل بنك عُمان العربي ("البنك"). تم اعتماد هذه السياسة امتثالاً لتعميم بورصة مسقط رقم (2025/3) فيما يتعلق بسياسة توزيع الأرباح والقوانين والأنظمة الأخرى المعمول بها في سلطنة عمان.

2. الأهداف

تهدف هذه السياسة إلى:

- أ) تعزيز الشفافية والوضوح للمساهمين والمستثمرين بشأن ممارسات توزيع الأرباح في البنك؛
- ب) توضيح نهج البنك في تحديد وتوقيت واعتماد والإفصاح عن توزيعات الأرباح؛
- ت) تحقيق التوازن بين عوائد المساهمين واحتياجات البنك التشغيلية والتمويلية ومتطلبات السيولة والنمو؛
- ث) الالتزام بمتطلبات الإفصاح الصادرة عن بورصة مسقط والمعايير المعترف بها بحوكمة الشركات.

3. نية توزيع الأرباح

يعتزم البنك، من حيث المبدأ، توزيع أرباح على مساهميهِ. ومع ذلك، فإن توزيع الأرباح غير مضمون وقد يختلف حسب الأداء المالي للبنك، ووضع السيولة، ومتطلبات رأس المال، والالتزامات التنظيمية، والظروف السوقية والاقتصادية السائدة. تخضع توصيات توزيع الأرباح لموافقة البنك المركزي العُماني ولموافقة مساهمي البنك.

4 . دورية توزيع الأرباح

سيتم النظر في توزيع الأرباح على أساس سنوي.

5. أشكال توزيع الأرباح

مع مراعاة القوانين واللوائح والموافقات المعمول بها، يجوز توزيع الأرباح بإحدى أو أكثر من الأشكال التالية:

- أ) توزيعات نقدية؛
- ب) توزيعات أسهم مجانية؛
- ت) أدوات مرتبطة بحقوق الملكية أو أدوات هجينة، بما في ذلك السندات الإلزامية القابلة للتحويل (MCBs) أو أدوات مماثلة، حيثما سمح ذلك بموجب اللوائح المعمول بها.

6. الاعتبارات المالية

تأخذ قرارات توزيع الأرباح في الاعتبار الوضع المالي للبنك، بما في ذلك على سبيل المثال لا الحصر:

- أ) صافي الربح والأرباح المحتجزة وفقاً للبيانات المالية المدققة؛
- ب) رأس المال المدفوع، ونسبة كفاية رأس المال، وغيرها من النسب الرقابية لرأس المال؛
- ت) وضع السيولة ومتطلبات التمويل؛
- ث) الامتثال لمتطلبات الاحتياطي القانوني والتعهدات المالية (إن وجدت) و
- ج) البيئة الاقتصادية والتنظيمية السائدة.

7. الاعتبارات الاستراتيجية وإدارة المخاطر

عند تحديد توصيات توزيع الأرباح، يولي مجلس الإدارة الاعتبار الواجب للعوامل التالية، بما في ذلك على سبيل المثال لا الحصر:

- أ) الحفاظ على قاعدة رأس مال قوية ومرنة تتماشى مع المتطلبات التنظيمية وحدود شهية المخاطر الداخلية؛
- ب) ضمان توفر سيولة كافية لدعم العمليات والالتزامات التمويلية واحتياجات إدارة المخاطر؛
- ت) الاستثمارات المخطط لها، ونمو الأعمال، والمبادرات الاستراتيجية طويلة الأمد؛ و
- ث) الظروف الاقتصادية والتنظيمية والتنافسية التي تؤثر على القطاع المصرفي.

8. الإفصاح عن توزيع الأرباح

يجب أن تتضمن إعلانات توزيع الأرباح، على الأقل، قيمة التوزيعات لكل سهم وشكل التوزيع. ويتم الإفصاح عن جميع ما يتعلق بتوزيع الأرباح من خلال المنصة الرسمية للإفصاح في بورصة مسقط.

9. إجراءات الموافقة

يقترح مجلس الإدارة توصيات توزيع الأرباح وتخضع لموافقة البنك المركزي العماني ومساهمي البنك في الجمعية العامة السنوية.

10. التعديلات

يحتفظ مجلس الإدارة بالحق في تعديل أو مراجعة أو تحديث هذه السياسة استجابة للتغيرات في المتطلبات التنظيمية، أو ظروف الأعمال، أو الأداء المالي، أو الأولويات الاستراتيجية. وتخضع أي تعديلات جوهرية لموافقة مجلس الإدارة ويتم الإفصاح عنها وفقاً للوائح المعمول بها.

11. أحكام عامة

لا تشكل هذه السياسة التزاماً أو تعهداً بإعلان أو دفع أرباح. وتعتمد قرارات إعلان توزيعات الأرباح الفعلية على الأداء المالي للبنك، وتوافر السيولة، والموافقات التنظيمية، وظروف السوق، وغيرها من الظروف ذات الصلة وقت النظر في التوزيع. وفي حال وجود أي تعارض بين هذه السياسة وأي قانون أو لائحة معمول بها، تسود أحكام القوانين واللوائح المعمول بها. ويُعد أي تعديل يطرأ على تلك اللوائح جزءاً لا يتجزأ من هذه السياسة.

12. معلومات الاتصال

البريد الإلكتروني: Investor.Relations@oman-arabbank.com

الهاتف: +968 24754334



Oman Arab Bank

Dividend Distribution Policy

(as adopted by the Board of Directors in March 2026)

Table of Contents

1.	Introduction.....	3
2.	Objectives.....	3
3.	Dividend Intent.....	3
4.	Distribution Frequency.....	3
5.	Forms of Dividend Distribution.....	3
6.	Financial Considerations	4
7.	Strategic and Risk Considerations	4
8.	Disclosure of Dividend Distribution	4
9.	Approval Process	4
10.	Amendments	5
11.	General Provisions	5
12.	Contact Information	5

1. Introduction

This Dividend Distribution Policy (the “Policy”) sets out the framework governing the declaration, recommendation, approval, and payment of dividends by Oman Arab Bank (the “Bank”). This Policy is adopted in compliance with Muscat Stock Exchange Circular No. (3/2025) regarding Dividend Distribution Policy and other applicable laws and regulations of the Sultanate of Oman.

2. Objectives

The objectives of this Policy are to:

- a) Enhance transparency and clarity for shareholders and investors regarding the Bank’s dividend practices;
- b) Communicate the Bank’s approach to dividend determination, timing, approval, and disclosure;
- c) Balance shareholder returns with the Bank’s operational, liquidity, financing, and growth requirements; and
- d) Align with MSX disclosure requirement and recognized corporate governance standards.

3. Dividend Intent

The Bank intends, in principle, to distribute dividends to its shareholders. However, dividend payments are not guaranteed and may vary depending on the Bank’s financial performance, liquidity position, capital requirements, regulatory obligations, and prevailing market and economic conditions. Dividend recommendations shall be subject to approval by the Central Bank of Oman (“CBO”) and the Bank’s shareholders.

4. Distribution Frequency

Dividends shall be considered on an annual basis.

5. Forms of Dividend Distribution

Subject to applicable laws, regulations, and approvals, dividends may be distributed in one or more of the following forms:

- a) Cash dividends;

- b) Bonus (stock) dividends;
- c) Equity-linked or hybrid instruments, including Mandatory Convertible Bonds (MCBs) or similar instruments, where permitted under applicable regulations.

6. Financial Considerations

Dividend distribution decisions shall take into account the Bank's financial position, including but not limited to:

- a) Net profit and retained earnings as reported in audited financial statements;
- b) Paid up capital, capital adequacy ratio (CAR), and other regulatory capital ratios;
- c) Liquidity position and funding requirements;
- d) Compliance with statutory reserve requirements and financial covenants (if any) and
- e) The prevailing macroeconomic and regulatory environment.

7. Strategic and Risk Considerations

In determining dividend recommendations, the Board shall give due consideration to the following factors, including but not limited to:

- a) Maintaining a strong and resilient capital base in line with regulatory requirements and internal risk appetite limits;
- b) Ensuring adequate liquidity to support operations, funding obligations, and risk management needs;
- c) Planned investments, business growth, and long-term strategic initiatives; and
- d) Economic, regulatory, and competitive conditions affecting the banking sector.

8. Disclosure of Dividend Distribution

Dividend announcements shall disclose, at a minimum, the dividend amount per share and the form of distribution. All dividend-related disclosures shall be made through the official disclosure platform of the Muscat Stock Exchange.

9. Approval Process

Dividend recommendations are proposed by the Board and are subject to approval by the Central Bank of Oman and the Bank's shareholders at the Annual General Meeting.

10. Amendments

The Board reserves the right to amend, revise, or update this Policy in response to changes in regulatory requirements, business conditions, financial performance, or strategic priorities. Any material amendments shall be approved by the Board and disclosed in accordance with applicable regulations.

11. General Provisions

This Policy does not constitute a commitment or obligation to declare or pay dividends. Actual dividend declarations depend on the Bank's financial performance, cash availability, regulatory approvals, market conditions, and other relevant circumstances at the time of consideration. In the event of any inconsistency between this Policy and applicable law or regulations, the applicable law and regulations shall prevail. Any amendment to such regulations shall be deemed automatically incorporated into this Policy.

12. Contact Information

Email: Investor.Relations@oman-arabbank.com

Telephone: +968 24754334